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Summary

        
With 51 healthy probands the effect of bathing arms and feet for 20 min at 20-40°C on the skin temperature was investigated and the influence of a 0.5 % synthetic suspension of silicate (Aerosil 300®) was examined.


        
The following observations were made:


        
	
            
In general the thermal effect was not completely equalized within 2 hours.


          

	
            
Synthetic silicate suspension leads to a slight vasoconstriction in the same way as natural acratic waters.


          

	
            
As a consequence of the uniform reactions released by acratic waters and the synthetic silicate suspension we think that the reasons for the biological effects of acratic waters are their hydrosilicates.


          



      
        
Zusammenfassung

        
An 51 gesunden Versuchspersonen wurde die Einwirkung von 20 min dauernden Arm- und Fußbädern zwischen 20 und 40 °C auf die Hauttemperatur gemessen und der Einfluß einer 0,5 %igen synthetischen Silikatsuspension (Aerosil 300®) untersucht


        
Folgende Befunde wurden dabei erhoben:


        
	
            
Der thermische Eingriff des Teilbades wird im allgemeinen innerhalb von zwei Stunden nicht ausgeglichen.


          

	
            
Die synthetische Silikatsuspension löst, wie akratische Wässer, eine leichte Vasokonstriktion aus.


          

	
            
Infolge der ähnlichen Reaktionen, die durch die akratischen Wässer und durch die Silikatsuspension ausgelöst werden, kann man davon ausgehen, dass das wesentlichste Wirkungsprinzip der akratischen Wässer in ihren Hydrosilikaten zu suchen ist.


          



      

Key words
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